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SOCIETAT 

£1 síndic troba l ^ l s els pàrquíngs de Sant 
Pere però aconsella crear-ne de gratuïts 

L'Ajuntament recorda que a principi d'estiu se'n van habilitar dos que no són de pagament 
MAIRENA RIVAS 

B Sant Pere Pescador.— El síndic de greuges, 
Anton Caflellas, ha resolt que els aparcaments 
de pagament que l'Ajuntament de Sant Pere 
Pescador ha instal·lat a la platja respecten la 

El síndic de greuges de Cata
lunya ha dictaminat, tal com s'ex
posa en l'informe al qual ha tingut 
accés aquest diari, que l'ordenació 
dels aparcaments de vehicles a la 
platja, establint el seu caràcter 
vigilat i de pagament, no vulnera 
la Llei de Costes. El síndic ha 
recomanat, però, a l'Ajuntament 
de Sant Pere que en els indrets 
«raonablement» accessibles a peu 
des de la platja hi hagi espais per 
aparcar-hi de manera gratuïta, «la 
qual cosa no obsta l'existència 
d'aparcaments vigilats». El tinent 
d'alcalde del poble, Pere Joan 
Pujol, que es va mostrar molt 
satisfet pel resultat de l'informe, 
va recordar ahir que a la platja 
ja existeixen dos pàrquings on s'hi 
pot aparcar de franc. 

L'import dels abonaments 

Caflellas ha considerat també 
que, pel que fa al preu dels abo
naments que es fan pagar per 
accedir als pàrquings, «hi ha un 
tractament desigual sense base 
pbjectiva i raonable» en el cas 
dels veïns del poble, els quals no 
han de pagar res. L'Ajuntament 
té establert que els habitants de 
Sant Pere tenen l'accés gratuït; els 
veïns dels pobles de la rodalia han 
de pagar 1.500 pessetes durant 
l'estiu; els que viuen en segones 
residències, 2.500 pessetes també 
durant la temporada turística; i, 
la resta, 200 pessetes diàries. 
Sobre aquest tema, el tinent d'al
calde va explicar que aquesta 
mesura no significa que hi hagi 
tracte discriminatori i que els 
veïns del poble continuaran tenint 
l'accés de franc «perquè ja 
paguen prou impostos». 

Una altra proposta que fa el 
síndic de greuges a l'Ajuntament 
santperenc és la modificació del 
text del rebut que es lliura com 

legislació vigent. Caflellas ha enviat aquest 
veridicte a l'Ajuntament santperenc després 
que la Comissió Per a la Defensa d'un Accés 
Públic, Lliure i Gratuït a les Platges de Sant 
Pere, formada per veïns de l'Armentera, pre

sentés la seva queixa per aquest afer i després 
que el síndic no aconseguís posar d'acord les 
dues parts en una reunió. La plataforma de 
l'Armentera no ha volgut manifestar-se sobre 
el tema fins que no hagi valorat l'informe. 

Tancaran 
provisionalment els 
parquímetres d'Olot 
• Olot.— Els aparcaments rota
tius regulats amb parquímetres 
del centre d'Olot estaran sense 
funcionar aquest dissabte, dia 28, 
i del 7 al 12 de setembre, segons 
ha avançat l'Àrea de Seguretat 
Ciutadana de l'Ajuntament d'O
lot. L'anul·lació dels parquímetres 
d'aquest dissabte vinent es fa per
què els carrers del nucli antic esta
ran tancats al trànsit de vehicles 
amb motiu de la celebració de La 
Botiga al carrer, consistent en la 
situació de parades dels botiguers 
a les voreres i les calçades de les 
vies més cèntriques. 

La mateixa mesura s'aplicarà, 
com és habitual, quan comencin 
les Festes del Tura, a partir del 
migdia del dia 7 de setembre. Els 
parquímetres estaran fora de ser
vei fins al dia 12, en què es donarà 
per acabada la festa major. 

Al llarg dels dies que duri el' 
Tura 1993, l'Àrea de Seguretat 
Ciutadana de l'Ajuntament d'Olot 
posarà en marxa un pla de tan
cament de carrers —els més cèn
trics de la ciutat— que es concre
tarà en les dates vinents. L'objec-
tiu de la mesura serà facilitar que 
la gent pugui circular a peu amb 
més tranquil · l i tat pel nucli 
antic. / R.E. 

Una imatge de l'última manifestació del grup de veïns contraris a pagar en els aparcaments. Foto: MARTÍ ARTALEJO. 

a comprovant de pagament de 
l'import del pàrquing, en el qual, 
segons Caflellas, s'ha d'especificar 
el caràcter municipal. «En tot cas, 
no té sentit que aparegui el nom 
de l'accionista de la concessionà
ria, MIFAS, i no el de la conces
sionària mateixa, GIROPARK, 
SA», apunta el síndic eh l'infor
me. En relació amb el mateix 
tema també exposa que «el model 
de rebut caldria modificar-lo, de 
forma que consti de manera 
expressa quin és el servei que es 
presta, qui el presta i on hi ha 
determinat el seu import». Pere 
Joan Pujol va afirmar ahir que 

l'Ajuntament ja ha començat a 
canviar en el text dels tiquets. 

De totes maneres, però, el sín
dic de greuges ha resolt que «l'or
denació dels aparcaments a la 
zona propera a la costa és una 
funció de l'Ajuntament en el marc 
de les seves competències sobre 
l'ordenació del territori». Caflellas 
indica, també en el mateix infor
me, que l'Ajuntament de Sant 
Pere té les autoritzacions perti
nents per habilitar les zones d'a-
pafcament. «En l'hipotètic cas 
que les instal·lacions fetes no s'a
justessin a les autoritzades, seran 
els òrgans que han atorgat l'au

torització els que hauran de vet
llar pel seu compliment», afegeix 
el síndic de greuges en el seu 
veredicte. 

Anton Caflellas va enviar 
dilluns la seva resolució a l'Ajua-
tament de Sant Pere Pescador. 
D'aquest informe també en té una 
còpia la Comissió Per a la Defen
sa d'un Accés Públic, Lliure i Gra
tuït a les Platges de Sant Pere, els 
portaveus de la qual ahir no van 
voler fer declaracions perquè, 
segons van dir, prefereixen reu
nir-se per fer-ne una «valoració 
analítica» abans de manifestar-se 
sobre aquest tema. 

CACERA 

£1 president del vedat de Sant Jaume n ^ 
que algun eaçador dels seus matés la eígoiQ^ 

Diu que l'autor del tret pot ser un «furtiu» de fora del terme 
MAIRENA RIVAS 

I Sant Jaume de Llierca.— El 
president del vedat de Sant Jaume 
de Llierca, Mateu Duran, va asse
gurar ahir en unes declaracions 
fetes a aquest diari que és «im
possible» que algun caçador del 
terme municipal on dissabte es va 
ferir a trets una cigonya, que pos
teriorment va morir als Aigua
molls de l'Empordà, hagi disparat 
a una au d'aquestes característi
ques. Duran considera que els 
representants del Parc Natural 
dels Aiguamolls de l'Empordà, els 
del Parc Natural de la Zona Vol
cànica de la Garrotxa i els de la 
Institució Alt-Empordanesa per a 
la Defensa i Estudi de la Natura 
(laeden) no tenen «cap fona
ment» per acusar els caçadors de 
Sant Jaume d'haver provocat la 
mort d'aquesta au, i va dir que, 
per part seva, no es buscarà cap 
responsable, ja que «a ningú se 
li acut entretenir-se disparant un 
aniinal que està protegit, en 
aquesta zona». 

A més, en aquest vedat de la 

Garrotxa, segons el seu president, 
no s'ha fet efectiva la mitja veda 
i està tancat a la cacera fins al 
5 de setembre, dia en què es 
podran caçar porcs senglars. Tam
bé va dir que després d'aquesta 
data no es tomarà a obrir fins als 
dies 11 o 12 d'octubre. «Dels prop 
de cent deu caçadors que hi ha 
a Sant Jaume, cap d'ells pot ser 
l'autor de la mort de la cigonya, 
perquè tots són molt responsables 
i coneixen les peces que es poden 
caçar i les que no», va explicar' 
Duran, que no descarta que el 
culpable pugui ser «algun furtiu 
provinent de fora del terme». 
Amb tot, el president del vedat 
garrotxí no té previst intentar tro
bar algun responsable en aquest 
poble: «Si volen, que el busquin 
els mateixos ecologistes perquè a 
nosaltres se'ns fa impossible 
saber-ho». 

Un afer «molt elàstic» 

A criteri de Mateu Duran, tam
bé és possible que haguessin ferit 
la cigonya, que provenia d'Alsacià 

i es dirigia a l'Àfrica a hivernar, 
en algun altre indret i que hagués 
volat fins al vedat de Sant Jaume 
de Llierca. Pel president del 
vedat, aquest afer és «molt elàs
tic», perquè, segons afegeix, no es 
pot saber per quina raó la cigonya 
ferida era dissabte a Sant Jaume. 
«Alguna vegada s'ha disparat a 
algun porc senglar que més tard 
ha estat localitzat un quilòmetre 
més lluny», va apuntar. 

Aquest argument l'ha descartat 
el director del Parc Natural dels 
Aiguamolls de l'Empordà, Jordi 
Sargatal, el qual ha afirmat que~ 
la greu ferida que presentava la 
cigonya, que només tenia un any, 
no l'hagués deixat moure. Els 
resultats de la necròpsia, que va 
efectuar el veterinari del centre de 
recuperació del parc empordanès 
van confirmar que havien ferit la 
cigonya amb un cartutx de posta, 
que li va fer un forat d'entrada 
de 3 centímetres i un canal de sor
tida de 3,5 centímetres, a més de 
provocar-li una hemorràgia intes
tinal. 

ERC de Girona vol 
que es revisin tots els 
projectes municipals 
per abaratir-los 

S.G. 

• Girona.— El regidor d'ERC a 
l'Ajuntament de Girona, Enric 
Llauger, considera que s'han de 
reestudiar tots els projectes muni
cipals, fins i tot els que s'estan 
executant, per abaratir-los i frenar 
l'endeutament municipal. Llauger 
va aplaudir ahir l'ajornament de 
l'execució de la darrera fase de la 
plaça de la Constitució, «perquè 
la ciutat té altres urgències», i la 
solució provisional que se li ha 
donat. No obstant això, va con
siderar que la decisió d'ajornar 
l'obra no és deguda a la situació 
de les finances municipals, sinó a 
l'allau de crítiques que rep la pla
ça de la Constitució en general: 
«Ho veig més com una excusa, 
que no pas producte d'una situa
ció de crisi». 

Llauger va insistir que l'equip 
de goverii ha de mirar de retallar 
despeses de tots els projectes i va 
suggerir que n'eliminin els detalls. 
«S'ha de retallar tot allò que 
suposi un disseny superflu i que 
encareixi força més el que podrien 
ser projectes de més utilitat i de 
menys ostentació», va afegir-hi 
Llauger, que va insistir que «els 
projectes sempre són massa cars 
a causa dels dissenys exclusius, 
que fan cotitzats arquitectes dé 
renom». La proposta de revisió 
dels projectes s'inclou en un 
paquet d'actuacions urgents que 
el regidor republicà presentarà a 
començament de setembre, per 
pal·liar la difícil situació munici
pal. Per Llauger, el problema eco
nòmic de l'Ajuntament de Girona 
és més «estructural, d'herència 
d'una mala gestió», que no pas 
fruit de l'actual situació econòmi
ca. «L'actual crisi econòmica és 
l'excusa de Joaquim Nadal per 
anunciar una mesures que ja hau
ria d'haver pres fa temps», va rei
terar el regidor d'ERC. 

Pavimenten per segona 
vegada el pavelló de 
Maçanet de la Selva 
I Maçanet de la Selva.— L'Ajun
tament de Maçanet de la Selva ha 
pavimentat de nou el ppliesportiu 
de la localitat, situat al costat del 
camp de futbol, amb un pressu
post total de sis milions de pes
setes. Les obres les han realitza
des operaris de la brigada muni
cipal i paletes autònoms del 
poble. L'alcalde de Maçanet, Jor
di Munsó, explica que el consis
tori va demanar a la Generalitat 
que financés íntegrament aquesta 
pavimentació, però la subvenció 
no va ser concedida perquè aquest 
tipus d'obres han de ser assumides 
econòmicament pel mateix consis
tori. L'Ajuntament de Maçanet ha 
demanat recentment un ajut al 
Consell Superior d'Esports per 
renovar l'enllumenat, la megafo-
nia i els vestidors del pavelló. 
Segons Munsó, el motiu d'aques
tes millores al pavelló, que té unes 
dimensions de 1.000 m^ és l'ascens 
de l'equip d'hoquei patins a la 
divisió d'honor. / L.J. 

FLAÇÀ 

Telefònica inaugura la 
nova central digital 
H La companyia Telefònica ha 
posat en funcionament una unitat 
electrònica digital equipada amb 
128 línies a la central de Flaçà. 
Durant el procés de comunicació 
a través de la central digital no 
intervé cap element mòbil ni cap 
contacte elèctric, de manera que 
la companyia assegura una gran 
qualitat en les connexions. I ^ ins
tal·lació d'aquesta nova unitat 
electrònica digital ha costat 18 
milions de pessetes. / EL PUNT 
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